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Mötets laglighet och beslutförhet 
 
STST 11.04.2022 § 79    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.
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Protokolljusterare 
 
STST 11.04.2022 § 80    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes ledamöterna Satu Hämäläinen och 

Markus Sjöholm. 
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Överlåtelse av fastighet 434-2-22-117 med apportavtal till Lovisa Bostäder Ab 
 
STST 11.04.2022 § 81    
430/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

Lovisa Bostäder Ab är ett dotterbolag som helt är i Lovisa stads ägo. Bola-
get ordnar hyresboende till rimligt pris i hela Lovisa och bolaget följer 
Lovisa stads bostadspolitiska program. 
 
I enlighet med koncernrelaterade mål fastställda i Lovisa stads budget 
över-fördes redan 2019 de av staden ägda hyresbostäderna till Lovisa 
Bostäder Ab. Enskilda bostadsaktier och aktier som anknyter till hyrandet 
av bostä-der och delägda fastighetsaktiebolag överfördes också till bolaget 
med ap-portavtalet 2019. Fastighetsbolag som staden ägt till fullo har 
redan över-förts till Lovisa Bostäder Ab med ett arrangemang som 
genomfördes 2017. 
 
Nu är Hambergska hemmet objektet för apportavtal. Byggnaden har varit 
en anstalt för seniorer och den har varit tom sedan 31.12.2017 då verk-
samheten flyttade till Det goda livets hus i Gråberg. Under 2021 var gästa-
teljén verksam i lokalerna. Lovisa Bostäder Ab hyrde objektet från och med 
1.7.2021. 
 
Fastigheten jämte byggnader överläts 1.1.1982 med gåvobrev av stiftelsen 
till staden. I gåvobrevet och därtillhörande avtal förband sig Lovisa stad vid 
att även framöver använda fastigheten för åldringsvård. Så har också 
förfarits i över 30 år. Under åren som gått har kraven som ställs på 
seniorernas boende ändå ändrat och 2018 tog Lovisa stad i bruk den 
nybyggda enheten Det goda livets hus i Gråberg, vilket även ersatte 
verksamheten i Hambergska hemmet. Därmed har de stadgade avsikterna 
med gåvan efterföljts trots att den som gåva erhållna fastigheten inte 
längre används för åldringsvårdens behov. 
 
Den av Lovisa stad ägda fastigheten 434-2-22-117 och på den belägna 
byggnaden som går under namnet Hambergska hemmet på adressen 
Östra Tullgatan 18, 07900 Lovisa överförs till Lovisa Bostäder Ab. Arealen 
för objektet som överlåts är 1 672 m2 (kartbilaga). 
 
Lovisa Bostäder Ab höjer sitt aktiekapital med 252 187,10 euro och staden 
tecknar 540 aktier till det nominella värdet 466,16 euro i gengäld mot 
apportegendomen som överlåts.  
  
En opartisk utvärderares utvärdering av marknadsvärdet för fastigheten 
Östra Tullgatan 18 uppgår till 300 000 euro (+/- 5 %). Av det totala värdet 
består marken av 150 000 euro och byggnaden av 150 000 euro. Marken 
överlåts till marknadsvärdet 150 000 euro och byggnaderna till balansvär-
det 102 187,10 euro. Överlåtelsepriset är totalt 252 187,10 euro. 
Skillnaden mellan marknadsvärdet (300 000 euro) och överlåtelsevärdet 
(252 187,10 euro) underskrider klart de minimis-regelns gräns på 200 000 
euro (stöd av mindre betydelse). Sålunda har man i överlåtelsen beaktat 
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Stadsstyrelsen § 81 11.04.2022 

bestämmelser-na i 130 § i kommunallagen och det som stiftas i artiklarna 
107 och 108 i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt. 
 
Den ekonomiska inverkan begränsar sig till att hyresintäkterna och kostna-
derna för objektet som överlåts uteblir. Objektet som överlåts genererar 
mycket lite intäkter för staden och objektet har ackumulerad reparations-
skuld. Det är motiverat att överlåta egendomen till stadens hyreshusbolag 
som har bättre förutsättningar till att utveckla objektet.  
 
Enligt 27 § i mervärdesskattelagen betalas ingen mervärdesskatt för fastig-
hetsöverlåtelser. Egendom som överförs med apportavtal fyller inte de kri-
terier i 52 d § i lagen om beskattning av inkomst av näringsverksamhet 
som vid uppfyllelse frigör överlåtelsen från överlåtelseskatt. Utöver uppfyl-
landet av kriteriet för affärsverksamhet har skattefriheten som förutsättning 
att överlåtelsen sker till ett nytt bolag som inte ännu inlett sin verksamhet. 
Det mottagande bolaget betalar överlåtelseskatt för apportegendomen. 
Skattevärdet för egendomen som mottas som apportegendom anses vara 
det egendomsvärde som fastställts här. Försäljningen medför inga skatte-
konsekvenser för staden i och med att teckning av aktieemission inte om-
fattas av överlåtelseskatt. 
 
Bilaga nr 1:  
Utkast till apportavtal och dess bilagor 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beslutar 
 
– fastställa värdet för marken i fastighet 434-2-22-117 till 150 000,00 euro 
 
– överföra ovannämnda fastighet inklusive byggnader som apportegendom 
till Lovisa Bostäder Ab och att i gengäld för apportegendomen teckna 540 
aktier med det nominella värdet 466,16 euro i Lovisa Bostäder Ab 
 
– Värdet på apportegendomen uppgår till totalt 252 187,10 euro. 
 
– befullmäktiga stadsdirektören att underteckna apportavtalet, överlåtelse-
handlingarna och vid behov göra tekniska ändringar i de ovanstående. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Stadsstyrelsens första viceordförande Tom Liljestrand (grund: ordförande 
för bolagets styrelse), ledamöterna Petri Hakasaari och Markus Sjöholm 
(grund: föreslagna av staden att väljas in i bolagets styrelse) samt 
ekonomichef Fredrik Böhme (grund: medlem i bolagets styrelse) anmälde 
jäv. I stället för styrelsens första viceordförande Tom Liljestrand trädde 
Stefan Thesslund.  
 
Innan de jäva avlägsnade sig från mötesrummet för den tid som ärendet 
behandlades hördes Tom Liljestrand som sakkunnig. 
 
Ledamot Satu Hämäläinen föreslog att ärendet remitteras för ny beredning. 
Bolaget ger organet en skriftlig utredning över det ekonomiskt betydande 
projektet. 
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Ledamot Teemu Peräkylä understödde ledamot Satu Hämäläinens förslag. 
  
Omröstning 
Behandlingen fortsätter JA 1 röst (Heijnsbroek-Wirén) 
Ledamot Satu Hämäläinens remitteringsförslag NEJ 6 röster (Thesslund, 
Stenman, Alm, Hämäläinen, Peräkylä, Isotalo). 
=> Ärendet remitteras för ny beredning. 
 
Beslut: Ärendet remitteras för ny beredning. Bolaget ger organet en skriftlig 
utredning över det ekonomiskt betydande projektet. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
 
Stefan Thesslund avlägsnade sig från sammanträdet klockan 18.37. 
 
Paus klockan 18.37–18.42. 
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Amorteringsfri period och ränteskydd på Oy Apotti Ab:s lån 
 
STST 11.04.2022 § 82    
203/00.01.02/2022    
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

Oy Apotti Ab begär samtycke till att skjuta upp inledningen av amortering 
på det långfristiga lån på 50 miljoner euro som lyfts av Kommunfinans Abp 
(avtalsbeteckning 20198/20) från 2022 till 2023. 
 
Den totala lånetiden ändrar inte från det ursprungliga 20.11.2020–
21.8.2028. I delägarnas proprieborgen har man inte preciserat en 
betalningsplan eller en tidpunkt för inledande av betalningarna, endast det 
att borgen gäller tills 31.12.2028. Denna uppskjutning av inledandet av 
amortering förlänger inte betalningstiden av lånen till längre än 
borgenbeslutens giltighetstid. Därför föreligger det inte behov av att till 
några delar ändra de tidigare besluten. 
 
Lånets ränta är sex månaders EURIBOR + 0,41 procents marginal. Lånets 
ursprungliga betalningsplan var en kvartalsvis rak amortering börjande 
21.11.2022 och slutande 21.8.2028. Den nya betalningsplanen är 
kvartalsvis rak amortering börjande 20.11.2023 och slutande 21.8.2028. 
 
Oy Apotti Ab begär också samtycke till att ändra lånet i fråga till att ha fast 
ränta, ifall bolaget under rådande räntemarknadsläge konstaterar det vara 
ändamålsenligt att minska ränterisken. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad som en delägare i Oy Apotti Ab för 
sin del godkänner att  
 
• amorteringarna till Oy Apotti Ab:s långfristiga lån på 50 miljoner euro 
inleds istället för 21.11.2022 först 20.11.2023. Den totala lånetiden ändrar 
inte.  
 
• Oy Apotti Ab kan ändra lånet i fråga till att ha fast ränta, ifall bolaget 
under rådande räntemarknadsläge konstaterar det vara ändamålsenligt att 
minska bolagets ränterisk. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Omvandling av deltidsuppgift som mötesvärdinna till heltidsuppgift som byråsekreterare 
 
STST 11.04.2022 § 83    
643/01.01.00/2022    
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

I stadskanslicentralen finns en deltidsuppgift (0,6) som mötesvärdinna, 
vilken blir ledig 1.6.2022 då den nuvarande anställda avgår med pension. 
Mötesvärdinnans uppgifter har inkluderat ordnande av kaffeservering vid 
stadens tillställningar och möten samt underhålls- och städuppgifter. I och 
med att uppgiften blir ledig finns det skäl att omorganisera 
mötesvärdinnans uppgifter. 
 
Kaffeserveringarna vid möten har minskat i väsentlig grad i antal under 
coronaviruspandemin i och med att det blivit vanligare med distansmöten. 
Efter att begränsningarna för sammankomster slopats ordnas en del av 
mötena igen som fysiska möten samtidigt som man vid sidan om dem 
fortsatt även håller distansmöten. Möten med kaffeservering ordnas såväl 
på morgon och dag som på kväll på både Rådhuset och Societetshuset. 
Vissa dagar fylls hela arbetsdagen av uppgifter i anknytning till att ordna 
kaffeserveringar medan det andra dagar inte alls finns sådana uppgifter att 
utföra. Vid en heltidsuppgift kan kaffeserveringarna för möten skötas vid 
sidan av andra uppgifter, förutsatt att denna uppgift kombineras med andra 
uppgifter som kan utföras med flexibel tidtabell. Utgående från 
diskussioner med städarbetsledaren rekommenderas det inte att 
mötesvärdinnans uppgifter i fortsättningen kompletteras med städuppgifter. 
Detta arrangemang avviker från arrangemangen för den övriga personal 
som har hand om städning och medför utmaningar för dimensioneringen 
av städuppgifterna. 
 
Stadskansliets byråsekreterarresurs är rätt liten (byråsekreterare och 
ledningens assistent), och det är inte möjligt att kombinera dessa uppgifter 
med ordnandet av kaffeserveringar för möten utan tilläggsresurser. På 
stadskansliet sköts mångahanda kontorsuppgifter såsom till exempel 
upprättande, publicering och framläggning av föredragningslistor och 
protokoll (stadsfullmäktige, stadsstyrelsen, utvecklings- och 
koncernsektionen, revisionsnämnden, centralvalnämnden och 
arbetarskydds- och samarbetsgruppen), registrering och arkivering av 
handlingar, uppdatering av webbsidor och införande av arvoden för 
förtroendevalda. Genom att omvandla uppgiften som mötesvärdinna till en 
heltidsuppgift som byråsekreterare kunde uppgiften på ett flexibelt sätt 
förenas med kontorsuppgifter och ordnande av kaffeserveringar för möten. 
Genom en tilläggsresurs kunde arbetsuppgifterna fördelas på ett mer 
ändamålsenligt sätt och skötandet av kontorsuppgifterna vid stadskansliet 
kunde effektiveras. 
 
Enligt 49 § i förvaltningsstadgan beslutar stadsstyrelsen om att ingå 
arbetsavtalsförhållanden som gäller tillsvidare och 
arbetsavtalsförhållanden som gäller i mer än ett år om dessa inte baserar 
sig på personalplanen. 
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Deltidsuppgiften som mötesvärdinna (arbetstid 60 procent) ingår i 
personalplanen. Det föreslås att denna uppgift ska omvandlas till en 
heltidsuppgift som byråsekreterare. Enligt nuvarande bedömning finns det 
inget behov av att ansöka om anslagsökning för 2022 på grund av 
ändringen. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar omvandla deltidsuppgiften som mötesvärdinna till 
en heltidsuppgift som byråsekreterare 1.6.2022. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Styrgruppen för Östra Nylands välfärdsområdes ICT-ändringsprojekt 
 
STST 11.04.2022 § 84    
533/02.05.01.01/2022    
 
 
Beredning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

I välfärdsområdet bereddes ärendet av projektledare Jaana Forslund 
(jaana.forslund@porvoo.fi) och ordförande för ICT-sektionen Marko Perttilä 
(marko.perttila@loviisa.fi). 
 
Östra Nylands välfärdsområde har fått 6 772 508,97 euro i statsbidrag för 
ICT-ändringen som anknyter till förnyandet av social- och hälsovården 
samt räddningsväsendet.  
 
Bidrag har beviljats för följande uppgiftshelheter: 
• administrativa uppgifter 
• sektorsobundna administrativa system 
• sektorsbundna system 
• ICT-infrastrukturen 
• ICT-infrastrukturens system 
• övriga nödvändiga uppgifter. 
 
Bidraget får användas till kostnader som hör till mottagaren av bidragets 
(projektförvaltaren) verksamhet och till kostnader som hör till användarna 
av bidragets (delgenomförare) verksamhet (tillsammans 
"projektaktörerna"). Delgenomförarna av projektet är Borgå stad, Lovisa 
stad, Sibbo kommun, Askola kommun, Lappträsk kommun, Mörskom 
kommun, Pukkila kommun, Eteva kuntayhtymä och Kårkulla samkommun. 
 
Enligt finansieringsbeslutet ska projektförvaltaren tillsätta en styrgrupp för 
projektet. Det anses vara behövligt att ha representation i styrgruppen i alla 
fall från Borgå stad, Lovisa stad, Sibbo kommun och Askola kommun samt 
från Eteva kuntayhtymä eller Kårkulla samkommun. Projektövervakaren är 
inte en ordinarie medlem i styrgruppen, men bör kallas till styrgruppens 
möten och bli tilldelad styrgruppens protokoll till kännedom. Vad gäller 
Mörskom kommun, Pukkila kommun och Lappträsk kommun är ICT-
ändringsarbetet ringa och därför det inte är nödvändigt att utse 
representanter från dessa kommuner. 
 
Tf välfärdsdirektör Ann-Sofie Silvennoinen är ordförande för styrgruppen, 
ICT-sektionens ordförande Marko Perttilä är föredragande och 
projektledare Jaana Forslund är sekreterare. Styrgruppen har sammanträtt 
redan preliminärt några gånger och då har Lovisa stad representerats av 
direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors utses till Lovisa stads 
representant i styrgruppen för Östra Nylands välfärdsområdes ICT-
ändringsprojekt. 
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Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av strandtomt nr 211 
 
STST 11.04.2022 § 85    
627/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 

Arrendatorerna av strandtomt nr 211 har begärt att få köpa det cirka 1 950 
m² stora område som de arrenderar av Lovisa stad och ett tilläggsområde 
på cirka 50 m². Området är ett outbrutet område av fastighet Lovisa-
Lappom, 434-410-1-61, och det är ungefär 2 000 m² stort. 
 
På området gäller Lovisa stranddelgeneralplan, där området som utgör 
köpeobjekt är semesterbostadsområde (RA) och frilufts- och strövområde 
(VR). Enligt planbestämmelserna ska minimiarealen för en strandbyggplats 
vara minst 2 000 m². 
 
Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorerna om köpet av 
området. Som köpeobjekt kom man överens om ett område på cirka 2 000 
m2 av fastighet Lovisa-Lappom, 434-410-1-61. Området består av den 
ursprungliga arrendetomten och ett litet tilläggsområde i väst. 
 
Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats 35 
euro/m² så länge ytan ger till byggrätt. Emedan byggplatsens höjd till mer 
än 50 procent överskrider +2,8 meter, korrigeras priset med koefficienten 
1,15. Tomten och byggplatsen öppnar sig mot norr varvid koefficienten blir 
0,85. Tomten är belägen på en holme vilket ger koefficienten 0,7. 
Kraftverket är tydligt synligt på 1,6 kilometers avstånd, vilket ger en 
koefficient på 0,89. Enhetspriset för tomt nr 211 blir då 21,96 euro/m². 
Området på cirka 2 000 m² ger byggrätt och säljs för enhetspriset, då priset 
för området blir 43 917 euro. I priserna är inräknade två årsförhöjningar på 
1,5 procent. 
 
Köpepriset för cirka 2 000 m² av strandtomt nr 211 uppgår till 43 917 euro. 
Köparna betalar köpvittnesarvodet och svarar för fastighetsbildnings-
kostnaderna. 
 
Bilaga nr 2.  
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer ett outbrutet område på cirka 
2 000 m2 av fastighet Lovisa-Lappom, 434-410-1-61, för priset 43 917 euro 
i enlighet med bifogat köpebrev och befullmäktigar projektledningschefen 
att underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska 
korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Arrendering av ett outbrutet område, WD Steelworks Oy 
 
STST 11.04.2022 § 86    
649/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Livkraftsutvecklare Petri Paimander, tfn 045 124 87 79 
 

WD Steelworks Oy har uttryckt sitt intresse för att arrendera ett outbrutet 
område på 789 m2 enligt bilagan av gård Troolisatama Rnr 3:221 
(fastighetsbeteckning 434-404-3-221) i Fantsnäs by i Lovisa stad. Området 
är beläget söder om det outbrutna område som företaget för närvarande 
arrenderar. 

På arrendeområdet gäller detaljplanen som godkändes 1.7.1997. På 
planen är det outbrutna området anvisat som ett kvartersområde för 
industri- och lagerbyggnader (T) med exploateringstalet e=0,40 och det 
maximala våningstalet II. 
 
Livskraftsutvecklaren har förhandlat om arrenderingen av området med 
arrendatorn. Som grunden för att bestämma arrenderingspriset har man 
har använt det utvärderingsinstrument som Newsec Valuation Oy 
15.5.2017 upprättat för enhetspriser för marken i Fiskehamnen. Det 
uppskattade marknadspriset för den II-rad utan strandförbindelse som 
utgör arrendeobjektet och är belägen nära stranden uppgår till 13 euro/m2. 
 
I enlighet med de förväntningar som staden ställt för hyresintäkterna (5 
procent av marknadsprisets värde) uppgår grundhyran för det outbrutna 
området år 2022 således till 0,05 x 789 m2 x 13 eur/m2 = 513 euro per år. 
 
Bilaga nr 3. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad arrenderar ett outbrutet område på 
789 m2 av fastighet Troolisatama, 434-404-3-221, i enlighet med bifogat 
arrendeavtal då arrendet för området som är bunden till 
levnadskostnadsindexet uppgår till 513 euro/år. Dessutom befullmäktigar 
stadsstyrelsen direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur att 
underteckna arrendeavtalet i fråga. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 87 11.04.2022 

 
Att inleda samarbetsförhandlingar i stadskanslicentralen 
 
STST 11.04.2022 § 87    
663/01.00.01/2022    
 
 
Beredning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Den något ojämna arbets- och ansvarsfördelningen inom 

stadskanslicentralen bör ses över i syfte att göra organisationen klarare. 
Social- och hälsovårdsreformen har också gett orsak att reflektera över 
och omforma tyngdpunkterna och strukturen i den kvarblivande 
kommunorganisationen. För att kunna genomföra vissa ändringar i 
anknytning till antalet direktörer, arbetsbeskrivningar, tjänstebeteckningar, 
ansvar och löner, samt en eventuell överföring av en enhet inom 
stadskanslicentralen är det av organisatoriska skäl nödvändigt att inleda 
samarbetsförhandlingar med personalen inom hela stadskanslicentralen. 
Samarbetsförhandlingarna gäller endast organisationsstrukturen. 
Samarbetsförhandlingarna bör inledas så snart som möjligt och avslutas 
innan utgången av juni, så att de åtgärder som förhandlingarna resulterar i 
kan träda i kraft senast 1.7.2022. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att inleda samarbetsförhandlingar för personalen 
vid hela stadskanslicentralen i enlighet med lagen om samarbete mellan 
arbetsgivare och arbetstagare i kommuner (449/2007). Ett skriftligt 
förhandlingsförslag ska så snart som möjligt läggas fram för personalen 
och personalens representanter, varefter förhandlingarna inleds. Syftet är 
att avsluta förhandlingarna innan utgången av juni. Stadsstyrelsen beslutar 
också att stadsdirektören och stadsstyrelsens ordförande representerar 
arbetsgivaren i förhandlingarna. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Stadsfullmäktige § 14 16.02.2022 
Stadsstyrelsen § 88 11.04.2022 

 
Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal, fullmäktigemotion 
 
FM 16.02.2022 § 14  
  
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Daniel Thomasson) före sammanträdet uttryckt önskemål 
om att få inlämna en så lydande motion: 
 
Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal 
 
Det var meningen att whistleblowing-rapporteringskanaler blir obligatoriska 
före slutet av 2021 till följd av EU:s whistleblowing direktiv. Direktivet 
förpliktigar de organisationer inom den offentliga sektorn och de företag 
som har över 50 anställda att ta i bruk en kanal, genom vilken man kan 
lämna in en anmälan om misstänkt missbruk. Den nationella lagstiftningen 
är försenad i ärendet, men lagen behandlas i riksdagen under februari 
2022. En rätt implementerad kanal stöder märkbart organisationens 
riskhanteringsprocesser och sparar oftast klart pengar. Oetisk eller olaglig 
verksamhet kan åsamka arbetsplatsen märkbara direkta eller indirekta 
skador. En rapporteringskanal är ett effektivt verktyg för att rensa bort 
sådan verksamhet. 
 
Förslag: 
 
Lovisa stad reder snabbt ut vilka alternativ det finns för att ta i bruk 
en rapporteringskanal som övervakas av en utomstående part. Efter 
utredningen tas en whistleblowing-rapporteringskanal i bruk och hela 
personalen utbildas i hur kanalen används. 

  
Bilaga nr 7. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 

 
 
STST 11.04.2022 § 88    
373/07.01.02/2022    
 
 
Beredning Personalchef Thomas Grönholm och ekonomichef Fredrik Böhme 
 

Lovisa stad gjorde redan i november 2021 de behövliga 
beredningsåtgärderna för ibruktagandet av en whistleblowing-
rapporteringskanal på grund av att rapporteringskanalen enligt 
ursprungliga uppgifter skulle tas i bruk 17.12.2021. Lovisa stad har valt 
Webropol till sin rapporteringskanal. Rapporteringskanalen tas i bruk efter 
att den nödvändiga lagstiftningen möjliggör det. att lagstiftningen som 
gäller ärendet träder i kraft.” 
 
Bilaga nr 4. 
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Stadsfullmäktige § 14 16.02.2022 
Stadsstyrelsen § 88 11.04.2022 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  

 
Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret till motionen och föreslår att 

stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar motionen vara 
slutbehandlad. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Stadsdirektören rättade den sista meningen i beredningstexten att lyda: 
”Rapporteringskanalen tas i bruk efter att lagstiftningen som gäller ärendet 
träder i kraft.”  
 
Beslut enligt förslaget beaktande meningen som korrigerades i 
beredningen. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Stadsstyrelsen § 89 11.04.2022 

 
Invånarinitiativ 
 
STST 11.04.2022 § 89    
28/00.01.03/2022    
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

Enligt förvaltningsstadgan ska stadsstyrelsen årligen före utgången av april 
och oktober för stadsfullmäktige lägga fram en förteckning över de initiativ 
som har tagits i frågor som hör till stadsfullmäktiges behörighet och över de 
åtgärder som har vidtagits på grund av initiativen. Stadsfullmäktige kan 
samtidigt besluta vilka initiativ som är slutbehandlade. 
 
Bilaga nr 5: 
förteckning över initiativ 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige antecknar initiativen och skedet 
för behandlingen av dem för kännedom. 
 
Paragrafen justeras omedelbart 
 

Beslut Stadsstyrelsen beslutade enhälligt att följande invånarinitiativ i bilagan 
antecknas som slutbehandlade: 
‒ Lovisa till en vindkraftsfri stad 
‒ Lovisa stad ska följa sin strategi och granska hur den förverkligas 
‒ Namnbyte på välfärdsnämnden 
 
Beslut enligt förslaget med beaktande av anteckningarna i bilagan. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 7/2022  19 
 
Stadsstyrelsen § 90 11.04.2022 

 
Fullmäktigemotioner 
 
STST 11.04.2022 § 90    
653/00.01.03/2022    
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 

Enligt förvaltningsstadgan ska stadsstyrelsen årligen, i april och i oktober, 
lämna en förteckning till stadsfullmäktige över de motioner som 
fullmäktigeledamöterna väckt och som remitterats till stadsstyrelsen. 
Stadsstyrelsen ska samtidigt meddela vilka åtgärder som vidtagits med 
anledning av motionerna som stadsfullmäktige ännu inte behandlat färdigt. 
 
Som bilaga finns en tabell över de motioner som stadsfullmäktige ännu inte 
behandlat samt centralernas utredningar om vilka åtgärder som vidtagits 
med anledning av dessa. 
 
Bilaga nr 6. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige antecknar motionerna och 
deras behandlingsskeden för kännedom samt konstaterar följande 
fullmäktigemotioner vara slutbehandlade: 
 
- att harmonisera mötesarvoden för bolag och affärsverk som hör till 
stadskoncernen 
- grundande av ett näringsutskott. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Stadsstyrelsen § 91 11.04.2022 

Nämndernas och sektionernas beslut 
 
STST 11.04.2022 § 91    
      
 
 
  

– Välfärdsnämnden  
 

9.3.2022 

– Nämnden för fostran och bildnings finskspråkiga 
utbildningssektion  
 

15.3.2022 

– Nämnden för fostran och bildning  
 

23.3.2022 

– Näringslivs- och infrastrukturnämnden  24.3.2022 
 
Förslag Stadsstyrelsen antecknar beslutsförteckningarna för kännedom och 

meddelar nämnderna och sektionerna att den inte enligt 92 § i 
kommunallagen kommer att ta ärendena till behandling. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 92 11.04.2022 

 
Anmälningsärenden 
  
STST 11.04.2022 § 92    
      
 
 
  

– Konstituterande möte för delegationen för polisärenden, protokoll 
19.1.2022. 
 

– Borgå stad, miljöhälsosektionen, protokoll 3/2022, 24.3.2022. 
 
Förslag Antecknas för kännedom. 

 
Beslut Antecknades för kännedom. 
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Stadsstyrelsen § 93 11.04.2022 

 
Övriga ärenden 
  
STST 11.04.2022 § 93    
      
 
 
  

– Stadsstyrelsen förde diskussion om Kymmenedalens El Ab:s 
kommande bolagsstämma. 

 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. 

 
Beslut Antecknades för kännedom. 

 
Ordförande avslutade sammanträdet klockan 20.47. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 79, § 80, § 81, § 87, § 
88, § 89, § 90, § 91, § 92, § 93 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 82, § 83, § 84, § 85, § 86 
 
ANVISNINGAR OM HUR MAN BEGÄR OMPRÖVNING 
 
Den som är missnöjd med detta beslut kan begära omprövning skriftligt. Ändring i beslutet får inte 
sökas genom besvär hos domstol. 
 
Rätt att begära omprövning 
 

Omprövning får begäras av:  
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av 

beslutet (part), och  
 kommunmedlemmar. 

 
Tidsfrist för begäran om omprövning 
 

Omprövning ska begäras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
Begäran om omprövning ska lämnas in till Lovisa stads registratorskontor senast under 
tidsfristens sista dag innan registraturen stänger.  
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat 
visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje 
dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns 
tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för begäran om omprövning. Om den 
sista dagen för omprövningsbegäran infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första 
maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får omprövning begäras den första 
vardagen därefter. 

 
Omprövningsmyndighet 
 

Omprövning begärs hos det Lovisa stads organ som fattat beslutet.                 
 
Registratorkontorets kontaktinformation: 
 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A  
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  
 
Registraturen är öppen måndag–fredag kl. 9–16. 

 
Omprövningsbegärans form och innehåll 
 

Omprövning ska begäras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig 
form. 
 
I omprövningsbegäran ska uppges: 
 

 det beslut i vilket omprövning begärs 
 hurdan omprövning som begärs 
 på vilka grunder omprövning begärs. 
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I omprövningsbegäran ska dessutom uppges namnet på den som har begärt omprövning 
samt personens hemkommun, postadress och telefonnummer.  
 
Om omprövningsbeslutet får delges som ett elektroniskt meddelande ska också e-
postadress uppges. 
 

Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa stads 
registratorskontor.


